
Csaknem egymilliárd forintos ipari-
park-fejlesztést hajtottak végre a város-
ban, ahol TOP-os pályázati forrásból két 
csarnok is épült a hozzájuk tartozó infra-
struktúrával. Vasvár történetének egyik 
legjelentősebb beruházásának hatására 
a város adóbevétele is jelentősen nőhet. A 
vírus miatt az átadó ünnepséget szigorú 
szabályok betartása mellett és online ren-
dezték meg.

Tóth Balázs, Vasvár polgármestere kö-
szöntötte a rendhagyó projektzáró esemény 
jelenlévő és online résztvevőit november 
közepén, az iparterület egyik csarnokából. 
„A város életének egyik legnagyobb beruhá-
zásának” nevezte az iparterület fejlesztését, 
aminek átadója véleménye szerint is méltó 
ünneplést érdemelt volna, de ezt a vírus felül-
írta. Mint mondta: rendkívüli időket élünk, 
amihez alkalmazkodni kell. Majd ezt követő-
en a nettó 900 millió forintos beruházás mér-
földköveit vette át. Beszélt arról, hogy kez-
detben ki kellett találni: Vasvár mely részén 
legyen a város ipari parkja. A város keleti ol-
dalát választatták, hogy az itt lévő vállalkozá-
sokat bővítsék. Emellett a településnek kez-
detben nem volt területe, s mint megjegyezte: 
földet gazdától venni nem egyszerű. A 2015-
ben vásárolt tízhektáros terület projekt előké-
szítése hosszú folyamatot vett igénybe, ami-
hez 10-20 évre előre kellett gondolkodniuk. 
Ezernyi jogi, pénzügyi kérdéskört jártak kör-
be, hogy megtalálják a város számára legjobb 
megoldást. Az önkormányzati szektorban 
nem szokványosan egy projekt céget kellett 
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Várostörténeti jelentőségű beruházás

alapítaniuk. Az ünnepségen személyesen is 
megköszönte Pálláné dr. Lakics Erika és Var-
ga Zoltán kollégáinak, hogy a projekt ideje 
alatt betöltötték a Vasvári Városfejlesztési 
Nonprofi t Kft. ügyvezetői posztját. A beruhá-
zás kapcsán meg kellett oldani a Hármashegy 
és a Csokonai utca csapadékvíz-elvezetést is. 
Tóth Balázs hangsúlyozta, hogy fontos volt a 
hosszú távú, stratégiai gondolkodás, aminek 
nem értek a végre. Örömét fejezte ki, hogy az 
ipari parkkal a megye és az ország gazdasági 
vérkeringésébe is belekerültek.

V. Németh Zsolt, a térség országgyűlési 
képviselője beszédében megjegyezte, hogy a 
koronavírus egy új műfajt teremtett: az ünne-
pélyesség nélküli ünnepséget. Várostörténeti 

jelentőségűnek nevezte a projektzárót, s a be-
ruházást tág összefüggésbe helyezte.

Kiemelte: az évtizedek alatt a városveze-
tők mindent megtettek annak érdekében, hogy 
befektetőt vonzzanak a Hegyhát szívébe, bár 
korábban nem voltak meg a feltételek. A város 
azonban ezzel a beruházással szintet lépett. Im-
már közművel, csarnokokkal, úttal ellátott ipar-
területe van. Így a vállalkozó számára csak a 
kulcsot kell nyújtani. Elmondta: ez a beruházás 
a TOP lehetőségei közül a legkiemelkedőbb. 
Méltatta a Területi Operatív Program rugalmas, 
a város igényeihez alkalmazkodó rendszerét. 
Gratulált a majdani bérlőknek, s reméli: sikerül 
javítani a munkanélküliségi mutatókon.

Fotó: Laki László

Tisztelt Vasváriak!
Advent időszakához érkeztünk, de idén nemcsak az 
ünnepi készülődés okozta izgalom hatja át gondola-
tainkat, hanem a járványhelyzet miatti aggodalom 
is. Aggodalom az idősebb szeretteink egészségéért és 
aggodalom a meghitt karácsonyi hangulatért. Vajon 
együtt tud-e lenni a család karácsonykor? Mi lesz, ha 
valaki megbetegszik, vagy karanténban kell lennie? A 
távolabb élő gyermekek, unokák láthatják-e a szülő-
ket, nagyszülőket? Ezekre a kérdésekre csak remélni 

tudjuk az igen választ. Azért vannak most a szigorúbb 
szabályok, hogy a karácsony ne térjen el nagyon a 
megszokottól. Más lesz az idei ünnep, óvatosabb, visz-
szafogottabb, de talán fi gyelmesebb is, mert nem von-
ja el fi gyelmünket a lüktető, zajos külvilág.
Vasvár minden polgárának meghitt, békés, ádventi 
időszakot és kegyelmekben gazdag karácsonyi ünne-
peket kívánok!

Tóth Balázs
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Decemberben még bővebb árukínálattal, 
meglepetésekkel várja a termelői piac a látogatóit
Ami természetes, az hamar, szinte azon-

nal megszerethető és az ember életének 
szerves része lehet, lesz. Így vagyok a vas-
vári Termelői Piaccal. Már a korábbi nyi-
tásánál nagyon tetszett a kezdeményezés, 
csak aztán valahogy nem véstem eléggé 
a tudatomba, hogy szerdánként érdemes 
lenne lenézni a vásártérre. Így hosszú hó-

napokra kimaradt az életemből a piacláto-
gatás. Most, hogy októbertől új lendületet 
kapott a helyi termékek árusítását lehető-
vé tévő rész működése és a szervezők egy-
re több árust szólítanak meg, invitálnak 
ingyenes standdal a piacra, nekem is újra 
fókuszba került Vasvár vásártere.

Nagyon jó ötlet a szervező Pannon helyi 
Termék Klaszter és az önkormányzat részé-
ről, hogy a piacnapot megelőzően részletes 
fotókat is tesznek fel a városi facebookra 
a helyi termékekről. Az ember így szinte 
előpiacozik már ilyenkor. Sorjáznak a fo-
tók: töltött sajtfonatok, parenyica, aranyló 
mézesüvegek, illatos méhviasz gyertyák, 
kürtöskalács, meggyes, mákos, túrós, ba-
rackos rétesek, egyedi kerámia tárgyak, 
csészék, ajtódíszek, muskotályos, nektáros, 
rosé vagy cabernet borok, szép sárgájú to-

jások, kosarak vesszőből, disznósajt, füstölt 
kolbász, házizsír, háziszörpök meggyes, 
málnás, levendulás ízekben, mikrozöld, 
savanyúságok, köztük káposztával töltött 
almapaprika mellette hagyma, üvegbe ren-
dezve, házi ételízesítő, házi ketchup, mé-
zeskalács, fürjtojás a fotókon. Nem csak 
kedvet csinálnak a másnapi bevásárláshoz, 

hanem egyben esztétikai élményt nyújta-
nak. Látszik minden egyes terméken a kéz-
művesség, az egyedi odafi gyelés. Magamat 
fi gyelve, de talán ez másoknál is így lehet, 
akik szeretnének egészséges és minőségi 
ételeket az asztalon látni, a fejemben kezd 
az elhatározás megszületni: lehet, hogy 
érdemes egy-egy szerdai piacon úgy be-
vásárolni a helyi termelők készítette tartós 
élelmiszerekből, feldolgozott termékekből, 
sajtból, húsáruból, zöldekből, hogy egy 
hétig ebből lehessen gazdálkodni a háztar-
tásban. Mértékletességre is tanít, és jobb 

tervezésre talán, no és a pazarlás kizárására. 
A remények szerint a vásárlók sokasodásá-
val egyre több helyi termelő is felbátorodik, 
hogy kiskertjében, hegyén megtermelt zöld-
ségét, gyümölcsét, vagy az ezekből készített 
tartós termékeket, befőtteket, szörpöket el-
kezdje árusítani. A szervezők mindenesetre 
erre bátorítják a vasvári és hegyháti kiskert 

vagy hegytulajdonosokat és nyitottak az 
együttműködésre. Bárkit szívesen látnak új 
árusítóként a helyi termelői piacon. Csupán 
őstermelői igazolvány szükséges mindeh-
hez. Tehát piacra fel, szerdánként, annak is, 
aki árusítana és annak is, aki kedvet érez a 
helyi termékek megvásárláshoz és a piaci 
hangulat megtapasztalásához. Az ígéret sze-
rint decemberben még bővebb árukínálattal, 
sok újdonsággal és meglepetéssel várják a 
termelői piac látogatóit a szervezők.

Pogács Mónika
Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon

Tájékoztató
Tájékoztatjuk a Tisztelt Lakosságot, 
hogy a központi rendelkezéseknek 
megfelelően idén a járványhelyzet 
miatt elmaradnak a szokásos adven-
ti programok, így nem lesz vasárnap 
délutánonként karácsonyváró, elma-
rad a szilveszteri tűzijáték és az idén 
született gyermekek is egy későbbi 
alkalommal kapják meg a város által 
elkészíttetett szívecskéket.

Vasvár Város Önkormányzata

Drimmer László festőművész 
emlékiállítása Szombathelyen
A vasvári Békeház Képzőművészeti 

Gyűjteménye minden ősszel újabb ki-
állítással mutatkozik be a szombathelyi 

Berzsenyi Dániel Könyvtár kiállítóter-
mében. Az idei őszön egy olyan alkotót 
mutattak be, aki nem csak a gyűjtemény, 

hanem a Drimmer család révén 
is városunkhoz kapcsolódik. 
November 5-én Tóth Balázs 
polgármester és Tóth Csaba 
festőművész nyitotta meg a 
Drimmer László (1925–2009) 
emlékkiállítást, a Kármentő 
együttes és a művész családjá-
nak közreműködésével. A kiál-
lításról és Drimmer Lászlóról 
következő számunkban részle-
tesen beszámolunk.
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Kard és címer
Több mint fél évszázad után kerülnek egymás mellé a műtárgyak

A múzeum régi gyűjteményébe még az 
1960-as évekbe került be egy gazdagon 
díszített szablya, amelyről mindössze any-
nyit lehetett tudni, hogy Úsz István 1848-as 
honvédtiszté volt. A múzeumalapító Németh 

Antal fotóhagyatékában előkerült egy nega-
tív is az egykori katona sírkövéről, amelyről 
csak sejthető, hogy a vasvári temetőben állt 
egykor. Hosszú ideig nagyjából ennyit tud-

tunk Úsz Istvánról. Aztán néhány éve vé-
letlenszerűen – jellemző módon domonkos 
vonalon – megismerkedtem Zsigmond János 
fotóművésszel, akiről hamarosan kiderült, 
hogy családját számos szál fűzi Vasvárhoz. 
Amikor az idős urat megkerestem budapesti 
otthonában, meglepődve láttam meg szobája 
falán az Úszfalvi Úsz család gyönyörű címe-
rét, mellette pedig a vasvári sírkő fényképét. 
A sok vasvári szál közül ez volt az egyik: Já-
nos bácsi a honvédtiszt dédunokája volt. A 
címert családi hagyatékként őrizte, de a dísz-
kardról már nem tudott semmit.

A Zsigmond és az Úsz család története 
igazi 19-20. századi sztori: Úsz István a fel-
vidéki Sáros megyében született, a forrada-
lom után került Vasvárra, a Zsigmond család 
tagjai – még Ungerpeck néven –a trianoni 
békediktátum után az erdélyi Nagyenyedről 
menekültek Szentgotthárdra; itt kötött há-
zasságot Zsigmond János és Úsz Anna. Az 
idősebb Zsigmond János katonatiszt, majd 
csendőr volt, és fontos megbízatásokat töltött 
be a megye különböző részein, de vasvári ro-
koni és baráti kapcsolatait továbbra is ápolta. 
Ennek köszönhető, hogy amikor a második 
világháborút követő kommunista fordulat 
idején kitelepítették Szombathelyről, Vasvá-
ron kapott menedéket dr. Tretter László dok-
tor úr házában. A Tretter-ház melléképületét 

Zsigmond János csendőr alezredesről neve-
zik a mai napig Ezredes-háznak…

Ifjabb Zsigmond János, miután betöltöt-
te 90 életévét, ez év elején hunyt el Buda-
pesten. Családjától sikerült megszerezni a 
múzeum számára a címert, és remélhetően 
számos más értékes dokumentum – legalább 
másolatban – is Vasvárra kerülhet majd a 
gazdag hagyaték rendezése után. A kard és 
a címer mindenesetre már biztosan látható 
lesz a múzeum jövő év tavaszán megnyíló új 
kiállításán.

Az egyetlen igazi „Vasvári”
Dr. Vasvári Markovics Sándor körorvos

Vasvár mint királyi város, majd földes-
úri mezőváros és uradalmi központ hosszú 
évszázadokig nem válhatott nemesi csa-
ládok otthonává, így a „Vasvári” nemesi 
előnevet egyetlen család sem viselte. A 
legismertebb „Vasvári”, a márciusi ifjak 
közé tartozó Vasvári Pál (1826-1849) nem 
városunkról, hanem Nyírvasváriról vette 
fel nevét (bár nemesemberként, de Fejér 
Pál néven született). Az már csak egy ér-
dekesség, hogy a mai Tiszavasvárit – két 
község egyesülése után – Vasvári Pál iránti 
tiszteletből nevezték el Vasvárinak. Hogy 
a ma ismert „Vasváriak” – köztük celebek 
és üzletemberek – neve honnan származik, 
azt fedje jótékony homály!

Az egyetlen igazi „Vasvári”, aki nemesi 
előnévként hivatalosan is viselhette város-
unk nevét, dr. Markovics Sándor (1857-
1928) körorvos volt. Bár Szombathelyen 
született, de munkája és családja 26 éves 
korától egészen haláláig Vasvárhoz kötöt-
te, ahol nem csak orvosként, hanem igazi 
közösségi emberként – képviselő, egyesü-
leti és szövetkezeti tag, szervező – tevé-

kenykedett. Novák Béla ügyvéd a Vasvári 
Újság 1928. február 26-i számában így 
emlékezett meg róla: „A munkakedvtől 
duzzadó s minden szépért, nemesért, kü-
lönösen a haladásért lelkesedő férfi ut a 
nyolcvanas évek elmaradottsága arra kész-
tette, hogy nagy orvosi elfoglaltsága köze-
pette a közügyekből is kivegye részét.”

Orvosi munkája és közéleti tevékeny-
sége elismeréseként Ferenc József király 
1914-ben magyar nemességet és „Vasvári” 
előnevet adományozott számára. Minder-
ről a „Városnéző séták” egyik elmúlt évi 
rendezvényén részletesen is beszámol-
tunk. Az interneten elterjedt hír kapcsán 
jelentkezett a múzeumban Markovics 
doktor unokája, dr. Markovich György bu-
dapesti gyógyszerész, aki számos értékes 
dokumentumot – köztük a nagyapa orvosi 
diplomáját, a nemesi adománylevél kiállí-
tásához kapcsolódó különböző iratokat és 
egy esküvői fotót – adott át helytörténeti 
gyűjteményünk számára. Bízunk benne, 
hogy előkerül a nemesi oklevél is, és ere-
detiben is bemutathatjuk majd a vasvári-

aknak ezt a városunk története szempont-
jából egyedülálló emléket!

Az Úszfalvi Úsz család címere

Úsz István díszkardja

Az oldalt összeállította:
Dr. Zágorhidi Czigány Balázs múzeum-

igazgató. Fotók: Vasvári Múzeum

Markovics Sándor és Korchmáros 
Georgina esküvői fényképe 1883-ból
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Tényszerűen a vírusról
Dr. Pataky Pál háziorvos a Covid-19 vírus tüneteiről, a helyi fertőzöttségről

Dr. Pataky Pál háziorvossal a járvány 
első hullámában már beszélgettünk a ví-
rusról. Akkor Vasváron szinte alig voltak 
betegek. Most, a második hullámban is-
mét kikértük a szakember véleményét, 
mivel a helyzet tavasz óta sokat változott.

– Hogyan érzi magát? Elsőként azért 
tesszük fel ezt a kérdést, mert sokan hallot-
tunk róla, hogy karanténba került, de a té-
nyeket csak kevesen ismerik.

– Nem nagyon szeretek a saját prob-
lémáimról beszélni, de úgy érzem, most 
kell. Köszönöm a sok érdeklődő, aggódó 
megkeresést! Szerencsésen átvészeltük a 
munkatársaimmal együtt ezt az átkozott be-
tegséget. Mini tüneteink voltak. Láztalanul 
zajlott, némi torokfájás, fáradtság érzés kí-
séretében, majd az 5-6. napon íz és szaglás 
érzésünk elveszett. Nekem szerencsére csak 
a szaglásom, de az még mindig tart. A lá-
badozás szakaszán is túlvagyunk, visszatért 
az élet- és a munkakedvünk, munkaképes-
ségünk – tájékoztat, majd ismerteti, hogy az 
óvintézkedések fontosságát első kézből is 
megtapasztalta.

– Ma már tudjuk, hogy a vírus több 
mint 95 százalékban a légutakon keresztül 
terjed, cseppfertőzés útján. A feleségem a 
lakásban is szigorúan betartatta velem a 
helyes maszkhasználatot, a kellő higiénés 
és távolságtartási szabályokat. A ritka kö-
zös étkezéseink úgy zajlottak, mint régen 
a grófoknál. Előre megterítettünk, majd az 
asztal végén, két méterre ültünk egymás-
tól, csak a személyzet hiányzott. Nehéz, 
de eredményes volt. A feleségem a karan-
tén két hete alatt sem kapta meg tőlem a 
vírusokat! Minden tesztje negatív maradt. 
Mindannyian megkaptuk az infl uenza elleni 
védőoltást, szerintem ez is hozzájárult ah-
hoz, hogy a Covid-19 fertőzést tünetszegé-
nyen vészeltük át. A rengetegszer ismételt, 
javasolt rendszabályok pedig megvédték a 
feleségemet. Nagyon bízom benne, hogy a 
közeljövőben megérkező védőoltásig nem 
lesz semmilyen problémája.

– Tavasszal Vasváron szinte nem lehetett 
tudni lázas betegekről, de ősszel a városban 
is megjelent a fertőzés.

– A vírus a városunkba is betört, hétről 
-hétre jelentős számú fertőzésről tudunk. Az 

egyszerű tüneteket - hőemelkedés, köhögés, 
hasi fájdalom - roppant nehéz azonnal diffe-
renciálni. A tapasztalatok szerint az jellem-
ző, hogy a szag és íz érzés zavara szinte biz-

tos tünet. A baj az, hogy csak a 2.-6. napon 
jelentkezik. Hozzászámítva a lappangási 
időt, azt jelenti, hogy 4-8 napig fertőzzük az 
embertársainkat ezen markáns tünetek meg-
jelenéséig. A tavaszi helyzet sok tekintetben 
megváltozott. A korábban ismeretlen, félel-
metes betegségről rengeteg ismeret gyűlt 
össze. Kezdetben mindenki az infl uenzához 
hasonlította, mert nem volt más lehetőség. 
Persze a sok új ismerethez hozzátartozik, 
hogy igen sok új kérdés is megjelent, ame-
lyekre még nincsenek megbízható válaszok. 
Például: egy átvészelt fertőzés meddig nyújt 
védelmet? A napokban olvastam: egy ha-
zai szaktekintély tudományos alapossággal 
megvizsgálta a világban leközölt újrafertő-
zéses eseteket. Mindegyiket hírlapi kacsa 
színvonalúnak tartotta, egyik sem felelt meg 
a tudományos kritériumoknak.

– Hány helyi esetről van tudomása 
(szerk: november végén) és milyen tünetei 
vannak a betegeknek?

– Nagyszámú, most körülbelül 100-150 
igazolt vasvári betegről tudok. Valószínű 
még hetekig emelkedni fog ez a szám. Hála 
a jó Istennek, a praxisomhoz tartozók – egy 
kivételével – mini tünetekkel, gyógyszer-
mentesen, otthonukban gyógyultak. Egy 
betegem került kórházba súlyosabb tüne-
tekkel, bízom benne, hogy Ő is hamarosan 
felgyógyul. A szövődményekre egyre több, 
hatásos gyógymódunk van. Az új ismerete-
ink alapján kijelenthetjük: 95 százalékban a 
légutakon keresztül kapjuk meg a fertőzést. 

Ehhez kell fertőzőképes beteg, és a kiléleg-
zett levegőben megjelenő vízcseppek, ame-
lyeken „utaznak „a vírusok. A maszk helyes 
viselete 80—85 százalékkal csökkenti a to-
vábbadás lehetőségét.

– Van olyan ismerőse, aki a sok megbe-
tegedés ellenére tagadja a vírus létezését?

– Covid -19 vírus tagadóval még szeren-
csére nem találkoztam. Valószínű nem tud-
nék vele higgadtan vitatkozni.

– A tapasztalatok szerint hány nap alatt 
van meg a teszt eredménye?

– Óriási erőfeszítések történnek a teszte-
lések minél nagyobb számú elvégzéséhez. 
A jelentősen megnövekedett esetszám miatt 
sajnos néha a normális 2 nap helyett 5-6 na-
pot is várni kell az eredményre. Természete-
sen a teszt csak egy pillanatfelvétel. Ezért is 
nehéz meghatározni a helyes gyakoriságot. 
Az én esetemben volt egy - más szempont 
miatt elvégzett - negatív eredményem, majd 
5 nappal később már pozitív lettem. Ez csak 
annyiban segített, hogy szinte egészen pon-
tosan be tudtam mérni a fertőződésem idejét.

– A téli megbetegedésekhez tartozik az 
infl uenza. Megjelent már az infl uenza vírus?

– Infl uenza még nincs. Az infl uenza sze-
rű megbetegedések is jelentősen visszaszo-
rultak. Örvendetesen sokan igényelték az 
infl uenza elleni védőoltást, az utánpótlás 
biztosított. Tél végén, kora tavasszal várha-
tó az infl uenza tömeges megjelenése.

– Már látható időn belül elérhetővé válik 
a Covid-19 védőoltás.

– Mindenkinek javaslom a Covid -19-es 
védőoltást! Az igaz, hogy sok még a kér-
dőjel, de az biztos, hogy valamilyen szintű 
védelmet adni fog. Előre nem lehet tudni, 
kinél, hogyan zajlik le ez az átkozott beteg-
ség! Az biztos, hogy az előítéleteinket fél-
retéve az egész családom meg fogja kapni, 
mihelyst lehet. A várható és a nem ismert 
mellékhatásokat, késői negatív hatások koc-
kázatát fel fogjuk vállalni.

– Milyen pozitív üzenettel, jótanáccsal 
látná el a vasváriakat ezekben a nehéz idő-
szakokban, így a legszebb ünnepeink előtt?

– Mint minden újfajta, kezdetben isme-
retlen, nem gyógyítható betegség kifejezett 
szorongást, gyakran jogos aggodalmat kelt 
az emberekben. Folyamatosan küzdenünk 
kell ellene, mert ez is súlyos következmé-
nye lehet a pandémiának. A karácsonyi 
ünnepekre való megfelelő felkészülést is 
kifejezetten akadályozza, de mindenki szer-
vezze úgy az életét, hogy minden nehézség 
ellenére őrizzük meg a hagyományainkat. A 
szilveszteri bulikat el kell egy esztendővel 
halasztani, jövőre duplán fogunk ünnepelni!

Addig is kívánok mindenkinek jó egész-
séget, Boldog Karácsonyt és egy sokkal 
nyugodtabb új esztendőt!
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A „fesztiválíz” megmaradt
Bár a Nemzetközi Színjátszó Fesztivál-

lal korábbi lapszámunkban már foglalkoz-
tunk, még egy kis adalék az eseményhez, 
ami nem kis mentális, fi zikai és anyagi ter-
het rótt a szervezőkre.

Négy napban és negyven előadásban gon-
dolkodott a Nemzetközi Színjátszó Találkozó 
szervezőgárdája tavasszal. Akkor húsz cso-
port jelentkezését regisztrálták. A terveket 
azonban felülírta a koronavírus járvány. A 
találkozót október közepén rendezték meg.

„Nyolc csoport, összesen tíz előadást 
tartott a Nagy Gáspár Művelődési Központ 
színpadán, valamint az andrásfai és alsóújlaki 
helyszíneken” – foglalta össze Gergye Rezső 
főszervező.

Hozzátette: a nemzetköziséget azok a kis-
fi lmek képviselték, amelyeket tíz országból 
kaptak a fesztivál tiszteletére. A többi közt 
spanyol, argentin, georgiai, indiai és iráni kis-
fi lmek érkeztek. Ezek folyamatosan peregtek 
a művelődési központ aulájában. A program 
ezúttal is többről szólt, mint a színház.

„Az üzenete annak, hogy a nehézségek 
ellenére megrendeztük a találkozót talán az, 
hogy a normák betartása mellett érdemes ter-
mészetes módon tenni a dolgunkat, amíg le-
het” – jelentette ki Gergye Rezső. Azzal foly-
tatta: minden előadásról felvétel készült, ezek 
a népszerű videó megosztó oldalra is felke-
rültek. Így mindenki, aki idén csak lélekben 
lehetett jelen a fesztiválon, kicsit részesévé 
is válhat a találkozónak. Tatabányai, pápai, 
békéscsabai, kőszegi, bajai, vasvári csopor-
tok mutatkoztak be a nyolc fős szakmai zsűri 
előtt. Gergye Rezső szerint most minden a 
változásról szólt, ehhez kellett jól alkalmaz-
kodnia a közönségnek, a színjátszóknak, a 
szervezőknek.

„Gyors, rugalmas, természetes módon 
kellett mindezt megélni. De természetesen 
a biztonság volt a legfontosabb szervező-

elem” – summázta. Mégsem a hiányérzet 
volt az, ami „belengte” a máskor a szélrózsa 
minden irányából érkező színjátszóktól zson-
gó, most csendes helyszínt. Egy veszprémi 
érdeklődő a rendezvény emlékkönyvébe azt 

írta: „A fesztivál íz jelen van, megmaradt!” 
A találkozó díjkiosztóval zárult. Gergye Re-
zső egy előadásról külön is beszélt. A Vasvári 
Játékszín tagja, Farkas Péter az ismeretlen 
szerző által írt Hetvenkedő íjász című darab-
bal mutatkozott be a zsűri előtt. Az előadás 
egyben a darab premierje is volt. A középko-
ri komédia egy „donkihote”-i gondolkodású 
embert mutat be, aki folyton dicsekszik, így 
mondja el élete történetét arról: hogy győzött 
a csatatereken. Aztán szembesül, találkozik 
egy szalmabábuval, megindul kettejük között 
egy párbeszéd, ez teremt komikus pillanato-
kat az előadás során. „Péter jól oldotta meg 
a faladatot. Csak egy nyilvános főpróba volt 
a fesztiválon bemutatott premier előtt” – nyi-
latkozta Gergye Rezső, aki egyben a darab 
rendezője is volt. Azt is elmondta: jellemző 
a Színjátszó Találkozóra, hogy mindig van 
egy csoport, aki itt tart darabpremiert. Most a 
Vasvári Játékszín döntött emellett a fesztivá-
lon. A találkozó ezáltal is inspiráló, motiváló 
erő. A zsűri is elismerően nyilatkozott Farkas 
Péter előadásáról, elemezte a színpadi jelen-
létét, javító szándékú tanácsokkal biztatták a 
folytatásra. „Szeretnénk minél több helyen 
játszani a darabot, ha meghívnak majd ben-
nünket, amennyiben erre újra lehetőség lesz 
a járványügyi rendelkezések feloldásával. 
Élvezni fogja a közönség az előadást, ezt 
garantálom. Péter számára is nagyon fontos, 
hogy színpadra kerülhetett ez a produkció” 
– mondta még a rendező. Hozzátette: Farkas 
Péter az átlagosnál érzékenyebb lelkű, a napi 
történésekre nagyon gyorsan, érzékenyen 
reagáló ember. Ez az érzékenység nagyban 
segítette a darab elkészítését.      pm

VÁLASZD
a Szombathelyi

Élelmiszeripari és
Földmérési Technikum, 

Szakképző Iskola
és Kollégium képzéseit!

A 2021/2022-es tanévre
meghirdetett képzéseink:

Technikusi
5 éves képzések

Földmérő, földügyi és
térinformatikai technikus

Sütő- és cukrászipari technikus

Élelmiszer-ellenőrzési technikus

Húsipari technikus

Szakképző iskolai
3 éves képzések

Pék-cukrász

Pék

Édességkészítő

Hentes és húskészítmény készítő

Jellemzők:

•  Földmérő képzés a nyugat-dunán-
túli régióban kizárólag nálunk!

•  Biztosítottak a kor követelményei-
nek megfelelő informatikai - térin-
formatikai eszközök!

•  Az élelmiszer-feldolgozó ipar szak-
máinak széles választékát kínáljuk!

•  Az iskolai tanüzemünk az élelmi-
szeripari képzéseink biztos alapja!

További információk:

E-mail: efsz@efszk.hu
honlap: www.efszk.sulinet.hu

facebook.com/szefszik

Technikusi
5 éves képzések

Szakképző iskolai
3 éves képzések

Jellemzők:

További információk:
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Kavicsok az Élet tengerében
Viru(lá)s címmel jelent meg Gergye 

Rezső könyve, amelybe a tavaszi karantén 
alatt írt 94 Facebook-szösszenetét gyűj-
tötte össze, s ami a Szülőföld Kiadó gon-
dozásában jelent meg. A kötetet november 
elején mutatták be a Békeházban, még a 
szigorú korlátozások bevezetése előtt. Így 
jópáran személyesen is részesei lehettünk 
a kötetbemutatónak, ahol ki-ki elmond-
hatta: a személyes kontaktokat tudatosan 
kerülő életében milyen gondolatok, tevé-
kenységek foglalkoztatják leginkább.

Érdekesség, hogy a szerző éppen 112 – 
ez az európai segélyhívó száma - embernek 
küldött személyes meghívót a rendezvényre, 
ahol a március 16-ától június 19-éig posz-
tolt üzenetek gyűjteményét mutatta be. A 
Szülőföld Kiadó ügyvezetője, Farkas Csaba 
rámutatott arra, hogy a koronavírus mennyi-
re megváltoztatta életünket, amelybe a liszt, 
az élesztő és a vécépapír keresés is előtérbe 
kerül. Az ilyen kiszámíthatatlan időkben szü-
lettek meg Gergye Rezső humorral átitatott 
életbölcsességei, amelyek még a fi atalabb 
generáció tagjait is magukkal ragadták, el-
gondolkodtatták. Véleménye szerint Rezső 
megtalált egy olyan hangot, ami a személyes 
kapcsolatokat korlátozó világban megpendí-
tette az emberi lélek húrjait. S mi rezonáltunk 
is rá! Ezt követően Farkas Csaba a generációs 
váltakozásokat boncolgatta: vajon lesz-e új, a 
szemünk előtt formálódó V, mint Vírus-gene-
ráció az éppen zajló folyamatok hatására?

Merklin Tímea újságíró, a kötet szerkesz-
tője és a könyvbemutató moderátora kiemelte, 
hogy a szösszenetek egy kényszeres, tehetet-
len helyzetben nyújtottak és nyújtanak értékes 
szövegeket. Mentál fi tnessként szolgálnak a 
mindennapok túléléséhez, miközben hidat – 
ami Rezső számára amúgy is meghatározó 
– képeznek az emberek és az ő gondolataik 
között. Merklin Tímea gratulált a szerzőnek a 
kitartásához, s ahhoz, hogy nem fásult bele az 
újabb és újabb hírekbe, sőt erőt tudott merített 
egy ember facebook hozzászólásából is. Meg-
győződése, hogy a kötet olvasói egy értékes 
közösség részesei lesznek, miközben az irány-
tű maga a szerző, akivel együtt gondolkodhat-
nak. Az újságíró nagyon fontosnak tartja, hogy 

a nehéz időszakokban is tartsuk fi tten elmén-
ket, pszichénket, de persze ez nem könnyű, 
mivel nagyon nehéz behívni a világot a szobá-
ba. Farkas Csaba rámutatott arra: mennyi bor-
zalmat kellett túlélnie annak, aki például 1900 
-ban született: az első és második világháború 
embertelen történéseitől kezdve 56-on át sok 
mindent. A ma emberének pedig az is nehezére 
esik, ha otthon kell maradnia.

Tóth Zsanett a Vasvári Játékszín színésze 
a Békeházban szösszeneteket olvasott fel a 
kötetből, így a „A negyvenedik nap! írását is:

„Mióta írogatom a szöszöket. A negyven 
misztikus szám. (Biblia. Zsidók vándorlása. 
Böjt.) Valami történik a negyvenedik napnál. 
Megváltoznak az irányok? Láthatóvá válik 
az út? Köszönöm annak a néhány tucat em-
bernek az érdeklődést, akik megtisztelnek a 
gondolataim olvasásával. Sokat töltekezem 
a tudattól, hogy másoknak ez fontos, sőt re-
agálnak, és újabb gondolatokat inspirálnak. 
Így ezek a leírtak nem csupán az én soraim, 
hanem több ember Közös tevékenysége. No, 
ez a lényeg. Amihez közöm van, ahhoz egész 
más a viszonyom, mint ahhoz, amit készen 
kapok. Mikor meg kell küzdenem a másik 
ember gondolatainak a megértésével, az jó, 
mert őt jobban el tudom fogadni. Számomra 
az a fontosabb, hogy kik olvassák e sorokat és 
nem az, hogy hányan. „Vannak dolgok, amik 
megszámlálhatók, de nem számítanak és van-
nak dolgok, amelyek nem számlálhatók meg, 
de számítanak.”/A.Einstein/. Az ember kavi-
csokat dob az élet tengerébe és ezek nem lát-
ható hullámokat vetnek, ennyi, amit tehetek. 
A mai napnak ez a kavicsa.”

A kötet különlegessége, hogy a lapokat 
nem jobbról balra kell fordítani, hanem – 
Koltai János, Nővérke által - úgy van tördel-
ve, hogy a könyvet többször fejtetőre kell for-
dítanunk, vagy éppen az óramutató járásával 
ellentétesen forgatnunk.

A jelenlevők közül többeket megérintett 
a személyes hangvétel és saját érzéseiket, 
gondolataikat, életük egy-egy szeletét osz-
tották meg a közönséggel. A legjobb végszót 
azonban Laki László erdész, lapunk fotográ-
fusa szolgáltatta. Elmondta, hogy neki a kötet 
viruló borítója a rododendron virágát juttatja 
eszébe. A rododendron pedig Ambrózy-nak a 
virága volt. Ambrózy sírhelyét maga jelölte 
ki a jeli arborétum közelében, kriptáján pedig 
olvasható jelmondata, amely fő életcéljával 
megegyezett: Semper vireo, azaz örökké zöl-
dellek, örökké virulok.

Gergye Rezső az elmaradt író-olvasó ta-
lálkozók helyett szabadtéri találkozásokat 
hívott létre: kivitte könyvét a vasvári és a 
nádasdi piacra is, így kötötte össze a helyi 
termelők értékeit a szellemi portékával, azaz 
így képezett hidat.

Laki László képgalériája a vasvar.hu-n
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Legyél te is ELTE-s 
Szombathelyen!

2017-ben az ELTE megérkezett Szombathelyre. Ezzel Szom-
bathely egyetemi város minősítése új tartalommal és minőséggel 
telítődött meg. Az ELTE szombathelyi jelenléte óriási lehetőség a 
továbbtanulni vágyóknak is. Ha egy fi atal kötődik a családjához 
és nem akar egy távoli, idegen, ismeretlen városba menni tanulni, 
Szombathelyen megtalálja a számításait.

Teljes pedagógusképzési portfólióval várja a felvételizőket az 
ELTE Szombathelyen, ahol a 21. század követelményeinek megfe-
lelő szakmódszertani és technológiai ismereteket sajátíthatnak el a 
képzés során, és tanító, általános iskolai, illetve középiskolai tanári 
diplomát is szerezhetnek.

Miért legyél tanár? Elámultál már egy festmény születésén, vagy 
azon, ahogy egy szobrász kezei között műalkotás válik a kőből vagy 
a bronzból? Pedagógusként te is így fogod alakítani a rád bízott diá-
kokat. Ha szereted a gyerekeket, a változatosságot és szeretsz alkot-
ni, akkor válassz pedagógus szakjaink közül.

Piacképes szakokat kínálunk a gazdaságtudományi, a sporttudo-
mányi, az informatikai és a műszaki képzési területeken is.

Persze tudjuk, hogy a felsőoktatásban tanulni családi vállalkozás: 
az állami ösztöndíjas képzések esetében is havi több tízezer forintos 
költséggel jár. Ám az ösztöndíjaknak, támogatásoknak köszönhetően 
nem lehet anyagi akadálya annak, hogy egyetemista legyél és ELTE-
diplomát kapj Szombathelyen. Ráadásul minden hallgatónknak tu-
dunk kollégiumi férőhelyet biztosítani, aki ezt igényli.

Téged is várunk hallgatóink közé!

A vasvári lett az „Év Polgárőr Egyesülete”
A Vasvári Önkéntes Tűzoltó és Polgár-

őr Egyesületet az „Év Polgárőr Egyesüle-
te” kitüntetéssel díjazták.

Az Országos Polgárőr Szövetség által 
adományozott díjat a helyi egyesület ál-
dozatos munkájáért kapta. A nagy meg-
tiszteltetéssel járó oklevelet és a 100 ezer 
forintos egyesületi jutalmat Németh Imre, 
a Vasvári Önkéntes Tűzoltó és Polgárőr 
Egyesületet vezetőségi tagja vette át Ba-
latonszárszón, még a komoly járványügyi 
szigorítások előtt.

Németh Imre - akit ebben az évben bevá-
lasztottak a Vas Megyei Polgárőr Szövetség 
felügyelő bizottságába is - örömét fejezte ki 
amiatt, hogy a helyi egyesületi munkára or-
szágos szinten is felfi gyeltek és elismerték 
azt. Mint mondta: az elismerésről elsőként 
Bedi Ákos, a Vas Megyei Polgárőr Szövet-
ség elnöke tájékoztatta őket.

Az ELTE az ország legrégebben működő, legnépsze-
rűbb egyeteme. Minden évben ide jelentkeznek a leg-
többen és itt kezdi meg tanulmányait a legtöbb elsőéves 
hallgató. Az ELTE a nemzetközi rangsorokban is az 
egyik legjobban teljesítő magyar egyetem.
Kövess minket Facebook-oldalunkon (facebook.com/
eltesek), látogass el weblapunkra (sek.elte.hu).

Ha a felvételivel, a képzéseinkkel, az egyetemista élet-
tel, a kollégiumokkal, az ösztöndíjakkal kapcsolatos 
kérdéseid vannak, azokat felteheted a felveteli@sek.
elte.hu címre írt levélben is.

Nézz be hozzánk!
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Nyugdíjba vonul a város jegyzője
Dr. Ódor Ildikót hivatásáról, pályájáról kérdeztük

Dr. Ódor Ildikó, Vasvár város jegyzője 
2020. december elsejétől nyugdíjba vonult. 
Több évtizeden keresztül az önkormány-
zat működésével, valamint a közigazgatá-
si ügyek döntésre való előkészítésével és 
végrehajtásával kapcsolatos feladatokat 
látta el. Közigazgatási pályáját 1982-ben 
az önkormányzat jogelődjénél a Vasvár 
Nagyközségi Közös Tanácsnál kezdte igaz-
gatási csoportvezetőként. 1995. július 7-től 
aljegyzővé, majd 1997. május elsejétől Vas-
vár város jegyzőjévé választották. Számos 
változáshoz kellett alkalmazkodnia, meg-
annyi rendeletmódosítást vitt véghez a vá-
ros életének fejlődése érdekében. A kezde-
tekről és a jegyzői munkájáról kérdeztük 
dr. Ódor Ildikót.

– A pécsi Janus Pannonius Tudomány-
egyetem Állam- és Jogtudományi Karán 
1982-ben szerzett jogi doktori képesítést. 
Majd 1987-ben a jogi szakvizsgát is letette. 
Miért választotta ezt a pályát? Mikor érezte 
először, hogy a paragrafusok, a rendeletek és 
a közigazgatás világában találja meg legin-
kább önmagát?

– Középiskolai tanulmányaimat Sopron-
ban, a Széchenyi István Gimnázium és Pos-
taforgalmi Szakközépiskolában folytattam. 
Itt 14 évesen nem kerültem be a kollégiumba 
(mivel egygyermekes családból származ-
tam) és albérletbe kényszerültem, ahol aztán 
4 évig nagyon jó helyem volt. Akkor még 
szombaton is volt tanítás, 2 hetente jöhet-
tem haza osztályfőnöki engedéllyel. Ekkori-
ban matematika előkészítőre jártam, a Győri 
Távközlési Műszaki Főiskolára készültem. 
Szívem azonban az utolsó pillanatban a jogi 
pálya felé húzott, azért, hogy segítsek majd 
az embereknek az igazság felderítésében és a 
bonyolult szerződések útvesztőiben eligazod-
ni. Jogi érdeklődésemet a Soproni Postaigaz-
gatóság személyzeti osztály vezetője keltette 
fel. Illetve a néninek - akinél Sopronban lak-
tam - a veje jogtanácsos volt s amikor néha 
áthívtak magukhoz, jogi dolgokról is beszél-
gettünk. A kedvencem a polgári jog, de min-
den jogterületen eligazodom. Az egyetemet 
levelező tagozaton végeztem, tanulmányaim 
alatt a vasvári postán dolgoztam.

– Mikor került a vasvári hivatalhoz?
– Az egyetemi tanulmányaim folytatásá-

ra, a jogi egyetemi felvételi után a Soproni 
Postaigazgatóság - aminek a hatásköre há-
rom megyére terjedt ki - tanulmányi szerző-
dést kötött velem, így a végzés után ott lett 
volna a munkahelyem. Az utolsó tantárgyi 
államvizsgám előtt azonban otthonomban 
felkeresett a Vasvári Nagyközségi Közös Ta-
nács tanácselnöke, Varga János és vb. titkára 
Fábián István és állást ajánlottak. Akkoriban 
volt egy olyan szabály, ha állami szerv kikéri 
a dolgozót, akkor el kell engedni. A szervek 

közti tárgyalások lezárásával 1982. augusztus 
26-án kezdtem a tanácsi pályámat igazgatási 
csoportvezetőként. Egy feltételt kértem, hogy 
a jogi szakvizsga letételéhez, a képzés és a 
felkészítés idejére fi zetés nélküli szabadságot 

biztosítsanak, mert jogi szakvizsga (amely a 
joggyakorlati képzést adja) nélkül félkarú az 
ember. Ehhez azért ragaszkodtam, mert a jogi 
szakvizsga több munkaterületen hasznosítha-
tó, bárhogy alakul a sorsom. Alig másfél év 
múlva, az akkor létrejött Városi Jogú Nagy-
községi Közös Tanács titkársági csoportjára 
kerültem. Vasvár várossá válása adminiszt-
ratív feladatainak és dokumentumainak el-
készítésén dolgoztam, továbbá törvényessé-
gi ellenőrzésekben is részt vettem. Ezen túl 
Vasvár, 1986. január 1-i várossá válásának 
feltételeként Rábahídvég és Püspökmolnári 
községek esetében – a lakossági vélemények 

alapján – a Rábahídvégi Közös Tanács felál-
lításában kellett tevékenykednem a megyei 
vb. titkár és a megyei tanács vb. szervezési 
és jogi osztályvezetője feladat kijelölése és 
iránymutatása szerint. A városi tanácsi szer-
vezet kialakítása, dokumentumainak készí-
tése is feladatomat képezte, valamint a két 
társközség (Alsóújlak és Nagymákfa) jogi 
helyzetének a rendezése abban az esetben, ha 
településünk várossá válik, akkor egyesülnek 
Vasvárral. Alsóújlak 1993-tól lett önálló tele-
pülés, miután kivált a városból.

– Most volt 30 éves az önkormányzati-
ság rendszere. Mennyiben jelentett változást 
munkájában a rendszerváltozás időszaka?

– A rendszerváltást követően magas lett a 
munkanélküliség, a szociális ellátórendszert 
kellett fejlesztenünk, a működésünk is forrás-
hiányos volt. Az állami pénzek egyre jobban 
elapadtak, így önhibáján kívül forráshiányos 
önkormányzatok állami támogatására szo-
rultunk a működésünk biztosításához. 2010 
körül már stabilizálódott a helyzet, köszönhe-
tően az iparűzési adóbevételek emelkedésé-
nek és szigorú gazdálkodásunknak. A hivatal 
feladatkörei okmányirodával, gyámhivatallal 
bővültek a mai járás 23 településére kiterjedő 
hatáskörrel. E feladatkörünk a 2013. janu-
ár 1-gyel felálló Vasvári Járási Hivatalhoz 
kerültek. Az építésigazgatási hatáskör, ame-
lyet korábban is Vasvár gyakorolt, a járásunk 
minden településére kiterjedt, ez év márciu-
sától azonban a Körmendi Járási Hivatal ha-
táskörébe került. A Vasi Hegyhát települései 
felismerték a társulás előnyeit, korábban is 
már több működött. Jelenleg 2014-től a Vasi 
Hegyhát Önkormányzati Társulás ellátja a 
vasvári járás illetékességi területen, a társu-
lási megállapodásban rögzített szociális és 
gyermekjóléti hatásköröket, intézménye a 
Vasvári Szociális és Gyermekjóléti Központ 
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révén. A hétközi és hétvégi központi orvosi 
ügyelet szintén a járás egészére kiterjed. E 
feladatkört közbeszerzés útján kiválasztott 
egészségügyi cég látja el vállalkozási szer-
ződés keretében. A társulás munkaszervezeti 
feladatait a hivatalunk végzi. A társulás mun-
kaszervezetének a vezetője a vasvári jegyző, 
feladatköre a társulási megállapodás, a szer-
vezeti-, és működési szabályzat tervezetének 
elkészítése és a Társulási Tanács elé terjesz-
tése elfogadásra a 23 településre kiterjedően. 
Továbbá a társulás működéséhez szükséges 
szabályzatok, szerződések készítése. 2011 
és 2014 közt Vasvári Közös Önkormányzati 
Hivatalként működtünk Győrvár, Pácsony, 
Petőmihályfa, Hegyhátszentpéter és András-
fa településekkel, a közigazgatási feladatok 
ellátására. A helyszínen tett látogatásaimkor 
örömmel szemléltem elért fejlesztéseiket, jö-
vőbeni terveiket.

– A rendszerváltást követően adódtak-e 
jogi problémák?

– A rendszerváltással a belterületi állami 
tulajdonú ingatlanok önkormányzati tulaj-
donba kerültek, egyes ingatlanokat a képvise-
lő-testület eladásra kijelölt. Volt olyan befek-
tető, aki a közjegyző által készített adásvételi 
szerződés ellenére sem fi zette meg a vétel-
árat, így azt bírósági úton kellett érvénye-
síteni. Az államtól ekkor tulajdonba került 
önkormányzati bérlakások egy részét a bent 
lakó bérlőknek az önkormányzat a képviselő-
testület döntése szerint megvételre felkínálta. 
E feladatok lebonyolítását külső ingatlanos 
cégre és ügyvédre bízta. Az ő pontatlansá-
gukból adódóan több évig nem tudta átvezet-
tetni a tulajdonosi változást. Volt olyan lakás, 
amit már háromszor vagy négyszer eladtak, 
de a tulajdonjogot átvezettetni az ingatlan 
nyilvántartásba még egyszer sem tudták. Az 
illetékes Szombathelyi Körzeti Földhiva-
tal közben látta, hogy a vasvári jegyző, aki 
jogtanácsos is egy-két szerződést pontosan 
elkészített és utánanéztek, hogy megvan-e a 
jogtanácsosi bejegyzése a megyei bíróságnál. 
A földhivatal arra kérte a polgármester urat, 
hogy tegye feladatommá e problémák sza-
bályossá tételét, mert a cég és az ügyvéd a 
többszöri felhívásukra sem intézkedett, így 
elutasítani szeretnék a beadott kérelmeket, a 
dokumentumaival együtt. A polgármester úr, 
a törvényes jogi helyzet rendezése érdeké-

ben, hogy a vevők kárt ne szenvedjenek, arra 
kért, hogy az összecsomagolt dokumentumo-
kat a férfi  kollégákkal hozzuk vissza Szom-
bathelyről. Ezt követőn Nagy László akkori 
kollégámmal áttekintettük az iratanyagot. Ő 
a műszaki leírásokat, alaprajzokat pontosí-
totta, én a társasházi tulajdont alapító okira-
tokat módosítottam vagy újat készítettem, 
és ehhez igazítva az adott helyrajzi számra 
az adásvételi szerződéseket elkészítettem/
módosítottam és jogtanácsosi ellenjegy-
zéssel minden beadandó anyagot elláttam. 
Ezt követően folyamatosan elindítottam az 
ingatlannyilvántartási bejegyzési kérelmeket, 
csatolva a dokumentációt teljes egészében.

A munka eredményes befejezése után már 
rám maradt mindenféle önkormányzati szer-
ződés elkészítése.

– Ez az időszak hozott-e az önkormányzat 
életében bírósági ügyeket?

– Jogtanácsosként polgári perekben, nem 
peres eljárásokban, bírósági végrehajtásban 
is képviseltem az önkormányzatot, megjár-
tunk többféle bírósági szintet, de jogos kö-
veteléseinket járulékaival együtt mindig ér-
vényesítettük és be is hajtottuk. Összegezve 
minden pert megnyertünk. Volt olyan telepü-
lés például, aki társult velünk közoktatásra, 
de a község gyerekei nem városunk iskolájá-
ba jártak, viszont a volt pedagógusának jog-
talanul ki nem fi zetett felhalmozódott bérét 
velünk szemben peresítette, itt egy jelentős 
összegről volt szó. E munkaügyi per körülbe-
lül két évig tartott, melyet a város megnyert, 
pedig az ellenfél jogi képviselője egy másik 
megye munkaügyi bíróságának elnöke volt 
korábban.

– Négy polgármester – V. Németh Zsolt, 
Papp Lajos, Kovács Tilda, Tóth Balázs - 
mellett dolgozott és előkészítette a képvise-
lő-testületnek megalkotásra a helyi rende-
lettervezeteket. Melyek voltak Ön számára a 
legemlékezetesebbek?

– A hatályos jogszabályi változások 
alapján a helyi önkormányzati rendeleteket 
módosítjuk, vagy nagyobb változásnál újat 
készítünk és a jogalkotásról szóló törvény 
rendelkezéseinek betartása mellett hivat-
kozunk a törvényi felhatalmazásra. Emlé-
kezetesebb Vasvár Város Önkormányzata 
Szervezeti és Működési Szabályzata, de az 
összes többi is nagyon fontos helyi társadal-

mi viszonyt szabályoz, ezért mind közel áll 
hozzám.

–Tevékenységét díjazták: munkáját 1999-
ben Vasvár Város Önkormányzata a Köz-
szolgálatért Alapított Barabás István Díjjal 
ismerte el. 2011-ben Vas Megye Önkormány-
zata Szolgálatáért Közigazgatási Tagozat 
elismerést kapott. A díjak jó visszajelzések 
voltak Ön és munkája számára?

– Úgy fogom fel, hogy a feladatokat, amik 
felmerültek és amit a vezetők kijelöltek szá-
momra sikerült megoldani az önkormányzati 
érdekek érvényesítése mellett. Természetesen 
jól esett az elismerés, amely arra ösztönzött, 
hogy még nagyobb erőfeszítéssel a munkakö-
römbe tartozó és azon kívüli feladatokat sike-
resen megoldjam, és a város vagyoni helyze-
tét gyarapítsam.

– Számos óriás beruházás megvalósításá-
ban vett részt? Melyek voltak ezek?

• Vasvári Általános Iskola és főzőkonyha, 
valamint tornacsarnok építése

• A vezetékes városi földgázhálózat kiépí-
tése

• A vasvári Idősek Otthona építése és üze-
meltetési szerződéseinek megkötése

• A vasvári Nagy Gáspár Művelődési 
Központ építése

• Városi szennyvízhálózat beruházása
• Geotermikus fűtési rendszer esetében az 

ehhez kapcsolódó szolgalmi-, és vezetékjogi 
szerződések

• Iparterületeknél adásvételi szerződés 
kötése, telekalakítás, szolgalmi-, és vezeték-
jogok rendezése szerződéssel és annak átve-
zettetése az ingatlannyilvántartásba

– Milyen munkákat kellett befejeznie, le-
zárnia, mielőtt búcsúzott a hivatal éléről?

• Az Állami Számvevőszék ellenőrzése 
előtt néhány kiegészítő szabályzat készítése 
a meglévőkhöz,

• A közművelődési önkormányzati rende-
let elkészítése,

• A közbeszerzési eljárás lefolytatása a 
társulási hatáskörbe tartozó központi hétkö-
zi és hétvégi orvosi ügyelet biztosítására és 
vállalkozási szerződés kötése a nyertes aján-
lattevővel,

• A polgármesteri hivatal és intézményei 
között a gazdálkodási jogkörök gyakorlására 
vonatkozó munkamegosztási megállapodás 
tervezetének elkészítése.

– Mivel telnek majd az immár nyugdíjas 
évei? Mivel köti le szabadidejét?

– Egyelőre olvasással, pihenéssel. Sze-
rencsére a családom közel van, így segítjük 
egymást, az unokáimmal szeretnék többet 
foglalkozni. A későbbieken elképzelhetőnek 
tartom jogi bedolgozás vállalását.

Kedves Vasváriak! Köszönöm, hogy több 
évtizeden keresztül Önöket szolgálhattam! 
Tudom, nem minden problémát sikerült meg-
oldani, de sajnos a jogszabályok behatárolják 
a jegyző hatásköreit. Kívánom a város gyara-
podását és azt, hogy abban Önök jó egészség-
ben, sokáig éljenek!

– sna –
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Konferenciával zárult a Dél-vasi paktum projekt
Konferenciával zárult az a projekt, amely 

konzorciumként Vasvár Város Önkormány-
zata vezetésével működött három járást, a 
vasvárit, körmendit és szentgotthárdit lefed-
ve. A hároméves program a „Dél-Vas Me-
gyei gazdaság- és foglalkoztatás-fejlesztési 
együttműködés” elnevezést kapta. A projekt 
fő céljai között szerepelt, hogy támogassa a 
munkaadó és a munkavállaló egymásra talá-
lását a munkaerő-piacon és segítséget nyújt-
son a képzések, támogatások népszerűsíté-
sében, valamint például pályaorientációban, 
önéletrajzírásban a paktum iroda járási men-
torainak közreműködésével. A kormányhi-
vatalokkal, azok foglakoztatási osztályaival 
is állandó és szoros volt a kapcsolat, hiszen 
minden fontos munkaerőpiaci- szolgáltatás, 

képzési információk, támogatások, állásin-
formációk náluk voltak elérhetőek elsősor-
ban. Dél-Vasban összesen 417 főt vontak 
be a programba 10 hátrányos helyzetű, ál-
láskereső célcsoportból a három éves idő-
szak alatt. Az eredményességre jellemző, 
hogy az együttműködők közel 57 százalék 
álláshoz jutott, többségük a támogatási idő-
szak után is rendelkezett munkaviszonnyal. 
Foglalkoztatási támogatásra 292 millió fo-
rint jutott 274 embernek. Vállalkozóvá vá-
lásban 95 résztvevőt támogatott a projekt a 
három éves időszak alatt összesen, amelyre 
79 millió forintot költött a projekt. A prog-
ramnak volt képzési eleme is. A több mint 
fél milliárdos költségvetésű program ered-
ményes volt, az együttműködők bíznak a 

további folytatásban. Ennek egyik fontos 
eleme lehet majd a válaszok kidolgozása a 
munkaerőpiac koronavírus-járvány okozta 
válságának enyhítésére különböző foglal-
koztatási programok, támogatások által.

(A zárókonferenciáról bővebben legkö-
zelebbi lapszámunkban számolunk be.)

A DÉL-VAS MEGYEI GAZDASÁG- ÉS FOGLALKOZTATÁS-FEJLESZTÉSI 
EGYÜTTMŰKÖDÉS A HELYI GAZDASÁGFEJLESZTÉS SZOLGÁLATÁBAN

PROJEKT AZONOSÍTÓ: TOP-5.1.2-15-VS1-2016-00001
A projekt kedvezményezettje Vasvár Város Önkormányzata.

Megtalált utak
A projekt kapcsán a mentorok a vállal-

kozóvá válásban is segítettek ügyfeleiknek 
tanácsaikkal, információikkal. Aki elég 
bátor volt hozzá, fél évig kipróbálhatta 
magát a munkaerő-piacon vállalkozóként. 
Ehhez támogatást kaptak az államtól. Így 
„monitorozhatták”, hogy ötleteik, kapaci-
tásaik keresettek-e a mai keresleti-kínálati 
piacon. Ebben nem volt vesztenivalójuk. A 
mentor ugyanis, ha kérték, segített üzleti 
tervet készíteni, a marketing területén is 
jó ötletekkel szolgált a vállalkozást kivál-
tó ügyfelek számára. A próba-vállalkozás 
fél éves támogatást kapott a minimálbér 
mértékéig és az ezt igénybe vevőnek nem 
volt további fenntartási kötelezettsége ez-
zel kapcsolatban. Sokan éltek a három év 
alatt a lehetőséggel, szám szerint 95-en.

Még egy impozáns szám a paktummal 
kapcsolatban. A projekt időszak alatt ösz-
szesen 416 ügyfelet vontak be a mentorok a 
programba.

A számtalan sikeres együttműködés közül 
két jó gyakorlat, másokat is inspiráló példa 
következzen, a vállalkozóvá válás területéről:

„Az utam megtaláltam, amihez
a foglalkoztatási paktum program és

a mentori gondoskodás segített hozzá”
Ágnes éppen álláskeresővé vált, amikor a 

szülei elé tettek egy Vasvári Újságot. Ebben a 
Vas Megyei Foglalkoztatási Paktum hirdette 

a programját. „Felkeltette az érdeklődése-
met és elkezdtem szőni az álmaimat, hogy 
a kutyás hobbiból, ami örömmel, energiával 
töltötte meg addigi életemet, hogyan szület-
hetne meg az a vállalkozás, amibe szívesen 
belevetném magam” – mesélte. A pénzügyi, 
jogi háttér ismeretének hiánya azonban az 
elején bizonytalanságban tartotta. Tájékozó-
dott a pályázatok világában és gyűjtötte az 
információkat a paktum Vas megyei honlap-
járól. Több párhuzamosan futó programot is 
megismert.

„Végül a foglalkoztatási paktum mellett 
döntöttem, mert itt az anyagi támogatás mel-
lett mentori segítséget is kaphattam” – folytat-
ta a paktum programmal való sikeres együtt-
működés történetét. Első útja Papp-Felber 
Anita mentorhoz vezette, aki megerősítette 
az elhatározásában, hogy kutyatenyésztő és 
ajándéktárgy készítőként létrehozhat egy vál-
lalkozást.

„Az indulásnál fogta a kezem, ellátott in-
formációval, kitöltött nyomtatványokkal kül-
dött a kormányhivatalba, ami nagy segítséget 
jelentett” – hangsúlyozta Ágnes.

Azzal folytatta: havonta egyszer felkeres-
te mentor az otthonában és a megtett lépése-
ket, elért eredményeket, az összeírt kérdése-
ivel együtt átbeszélték, közösen elemezték. 
Hónapról hónapra megtervezték a feladatokat 
és ezeket a terveket lépésről lépésre követve, 
beindult a folyamat.

„Vettem egy varrógépet, amivel kutyapó-
rázt és kutyanyakörvet kezdtem el készíteni. 
Először saját örömömre, majd megrendelés-
re, eladásra is mutatkozott igény” – részletez-
te vállalkozása elindulásának néhány lépését 
Ágnes. A felsorolást azzal folytatta: létrehoz-
tak egy honlapot, ami szintén lendületet adott 
a vállalkozásnak, és külföldről is megnőtt az 
érdeklődés a tenyészete iránt.

„Most kisbabám született, egy időre szü-
neteltetem a vállalkozást.

Az utam megtaláltam, amihez a foglal-
koztatási paktum program és a mentori gon-
doskodás segített hozzá! Köszönöm!” – zárta 
a foglakoztatási paktummal való hatékony 
együttműködés, a sikeres vállalkozás indítá-
sának történetét Ágnes.

„Nagyon magasra tettem
a mércét, csak tökéletes munkát

adok ki a kezem alól”
Mikler Zoltánné a paktum programhoz a 

mentorok, Papp-Felber Anita majd Laki Edina 
közreműködésével kapcsolódott. Fontos in-
formációkat, támogatást kapott a program ré-
vén ahhoz, hogy saját maga foglalkoztatójává 
válhasson. „Támogatást vettem igénybe a vál-
lalkozás indításához. A mentorokkal, Anitával 
majd Edinával voltam kapcsolatban. Jó érzés 
volt a törődésüket érezni és hogy mindig kér-
dezték, milyen segítségre van szükségem” – 
mesélte a projekttel való kapcsolatáról Mikler 
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Zoltánné, aki szerencsésnek érzi magát, hogy 
takarítói vállalkozása már a kezdetektől siker-
re volt ítélve. Ennek egyik alapvető oka az 
volt, hogy sokan ismerték már előzőleg is a 
kereskedelemben töltött két évtizedes vasvári 
tevékenysége miatt. Az ebből fakadó bizalom, 
az innen eredő ismertsége bizonyult vállalko-
zása legjobb alapjának.

Kapcsolata a paktummal nem szakadt 
meg. Már látszik egy következő pályázat, 
amelyre a mentor hívta fel a fi gyelmét. Ha 
Mikler Zoltánné úgy dönt, akkor a Leader ki-
írás alkalmas lehet számára további eszköz-
beszerzés, és bővítés anyagi támogatására.

Mikler Zoltánnét arra kértük: elemez-
zük ki közösen vállalkozása sikerességének 
titkát. A cél ezzel az, hogy kedvet hozzunk 
azok számára is vállalkozásindításhoz, akik 
szintén szívesen válnának a saját maguk 
munkáltatójává. Ehhez pedig van is olyan 
szakmaterület, ahol el tudják képzelni sike-
res tevékenységüket, csak éppen bátorságuk 
nincs elég hozzá még.

Mikler Zoltánné tehát takarítási vállalko-
zást indított, de nem minden előzmény nél-
kül. Az előbb említett, két évtizedes vasvári 
kereskedelmi tevékenység miatti ismertsége 
a bizalmi alapot jelentette a munkájához, a 
megrendelésekhez. A kereskedelem szakte-
rületéről azonban a takarításra először még 
nem vállalkozóként, hanem alkalmazottként 
váltott, takarítónő volot egy intézményben. 
Alkalmazása mellett másodállásként vállalt 
takarítói munkát cégeknél és vállalta magán-
házak, otthonok takarítását. Megrendelésből 
munkája minőségének, megbízhatóságának 
köszönhetően egyre több lett. Ezért érkezett 
el az az idő, hogy úgy döntött: főállású vállal-
kozóként lesz szereplője a munkaerőpiacnak. 
Mára ott tart, hogy a szabályokhoz és törvé-
nyekhez maximálisan ragaszkodva egy napos 
„beugró” munkatársakkal is dolgozik, napi 
bejelentéssel, de gondolkodik már alkalma-
zott felvételében is, annyi a munka és meg-
rendelés. Tehát mindebből következik, hogy 

a fokozatosság is fontos elem volt a sikeres 
vállalkozás beindításához.

„Takarításra váltottam ki a vállalkozást, 
ami jó döntésnek bizonyult. A megrendelések 
nagy része Vasvárról és térségéből érkezik, 
de van néhány távolabbi település is, ahova 
hívnak takarítani. Egyik ügyfél hozta magá-
val a másikat” – mesélte a folyamatot.

A takarítói vállalkozás mellett azért is 
döntöttek férjével, családjával, mert ez igé-
nyelte a legkevesebb befektetést. Hiszen ál-
talában minden cég, magánmegrendelő adja 
a takarítószereket. Ám az eszközbeszerzést is 
fokozatosan elkezdte. Ha például üres épület-
be megy, kell, hogy legyen nála ablakmosó, 
porszívó, ablaklehúzó, egyéb eszközök. Bár 
sok ideje nincs a netes böngészésre, folyama-
tosan tájékozódik a takarítóeszközök, gépek 
kínálatáról is. Komplett fürdőszobák takarí-
tása ugyanis, ahol a csempe a mennyezetig 
ér, nagy energiákat igényel. Különösen nehéz 
a munka, ha naponta ezt három házban is el 
kell végezni. Egy erre alkalmas gép sokban 
segítheti majd a munkát, akár csak a festés 
utáni padló, padozat tisztítását is nagyban 
megkönnyíthetné egy másik gép. Ám ez a 
jövő terve még.

Mikler Zoltánné még egy fontos alapot 
említett a vállalkozás működtetésének bizto-
sítékaként. A jó könyvelői hátteret. „Nagyon 
sokat köszönhetek könyvelőmnek, aki nekem 
minden, a vállalkozással kapcsolatos nyomtat-
ványt kikeres, kinyomtat, a jogszabályi válto-
zásokra fi gyel, és időben szól, mire kell fi gyel-
nem az adminisztrációban. Hatalmas segítség, 
hogy van egy ilyen önzetlen mentorom, van 
egy ember, akire számíthatok és büszkék rám, 
arra, amit elértem. Az én könyvelői hátterem 
biztosított, nekem már csak az a feladatom, 
hogy dolgozzak” – mondta el.

A sikeres vállalkozás egy fontos kö-
vetkező eleme a tervezettség és szerve-
zettség. Mikler Zoltánné azt mesélte: 
felesleges körei soha sincsenek. Hét-
főtől péntekig pontos a menetrendje. 

Takarítási napjait úgy tervezi, hogy annak 
„munkaállomásait” lehetőleg egy észszerű 
útvonalra fűzze fel, felesleges kilométerek, 
kitérők megtétele nélkül.

„Minden ügyfélnek a kedvébe szeretnék 
járni azzal, hogy pontos, precíz munkát vég-
zek. Úgy érzem, nagyon szeret mindenki” – 
jegyezte meg.

Sokan ragaszkodnak személyesen hozzá, 
de ahogy a megrendelések száma gyarapo-
dik, egyre nehezebb ezt teljesítenie.

„Aki velem jön, velem dolgozik, az csak 
megbízható ember lehet. Én mindenkiért 
kezességet vállalok, akivel én dolgoztatok” 
– mondott egy újabb sikerelemet a vállalko-
zásában Mikler Zoltánné. Azaz fontos, hogy 
a minőség és a megbízhatóság garantálása az 
alkalmazottak, munkatársak esetében is.

Egyszeri nagytakarítás, vagy festés utáni 
háztakarítás. A rendszeres heti céges és ma-
gán megrendelői mellett ilyen megbízások is 
gyakran vannak, ezekre sem mond nemet. „A 
célom, hogy mindenkinek megfeleljek, lel-
kiismeretesen csináljam meg a munkám. Ez 
bizalmi állás mind a céges, mind a magán-
megrendelők részéről és bennem maximáli-
san megbízhatnak. Nagyon magasra tettem 
a mércét. Csak tökéletes munkát adok ki a 
kezem alól” – nyomatékosította.

„Amit elértem, azt saját magamnak kö-
szönhetem, meg a családnak, hogy kitart mel-
lettem” – summázta vállalkozásának eddigi 
sikertörténetét végül Mikler Zoltánné.

ye
ség, 
van 

rám, 
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om, 
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Adventi 
gyertyagyújtás
A város adventi koszorújának első gyertyá-

ját Magung Fransis SVD plébános áldotta és 
gyújtott meg a hétvégén. A járványhelyzet mi-
att az ünnepség és az adventi programok elma-
radtak, a gyertyagyújtáson Tóth Balázs polgár-
mester és felesége vett részt. Fotó: Laki László
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A Nagy Gáspár Művelődési Központ hírei
A novemberre hirdetett alábbi rendez-

vényeink a járványhelyzet intézkedései 
miatt későbbi időpontra tolódnak:

• Hegyháti Toborzó
• Nő/Véreink című zenés utazás a törté-

nelemben

• Darvasi László: Karády zárkája – zenés 
monodráma – Gyulai Színház előadása

• KÓTA Aranypáva Népzenei Térségi és 
Országos szintű Minősítő

• Déryné Társulat: János vitéz

• December 6-án, 12 órakor a négy vi-
lágtáj felé szól a TÁROGATÓ! A megszó-
lalások irányai: Észak-Kelet-Dél-Nyugat. 
Vesztergám Miklós játszik Miklós napján.

• Hamarosan online kiállítást indítunk, 
fi gyelje a facebook oldalunkat!

30 tipp, hogy megőrizd a fizikális és lelki 
egészséged a járvány idején

Mindannyiunkat megvisel a korona-
vírus járvány okozta változás: sokuknak 
teljesen felborult az életük, míg másoknak 
„csak” a korlátozásokkal kell megbirkóz-
niuk. Egy amerikai oldal 30 tipped ad arra, 
hogy a lehető legkevésbé érezzük a negatív 
következményeit a mostani időszaknak.

1. Készíts időbeosztást: Próbálj minden 
napra betervezni valamit, ami nem megszo-
kott, és tervezz legalább 30 percnyi szórako-
zást.

2. Testmozgás: Itt az alkalom, hogy dol-
gozz fi zikai állapotodon. Ha elakadnál, renge-
teg ingyenes edzésterv található a világhálón. 
(A fi tneszguruk átlagosan 8948 edzéstervet 
tesznek közzé percenként az Instagram-on.)

3. Drasztikusan korlátozd a közösségi mé-
diára és a különböző hírportálokra szánt időt: 
Maradj tájékozott anélkül, hogy beszippanta-
na a közösségi média. Próbáld napi legfeljebb 
kétszer húsz percre korlátozni az erre szánt 
időt, és csak megbízható forrásokból szárma-
zó híreket olvass.

4. Minden nap kelj ugyanabban az idő-
pontban: Az alvás a fi zikai és szellemi egész-
ség gerince. Törekedj a napi 7-9 óra alvásra, 
és próbálj meg minden nap ugyanabban az 
időben felkelni.

5. Egyél napi 2-3 adag gyümölcsöt. Ne 
fogyassz túl sok cukrot: Itt az ideje, hogy 
megbizonyosodj arról, hogy étrended válto-
zatos és tápláló mind a fi zikális és szellemi 
egészséged, mind az immunrendszered szem-
pontjából.

6. Legyen egy öngondoskodó készleted: 
Egy meleg takaró, gyertya vagy illóolaj, forró 
tea vagy hideg fagyi, zene, folyóirat, Biblia.

7. Tartsd magad a tervhez: Ilyenkor köny-
nyű kiesni a rutinból. Maradj következetes.

8. Takaríts, rendszerezz, lomtalaníts: A 
tiszta, rendezett tér javítja a hangulatot és a 
mentális egészséget.

9. Közösségek: Amennyiben a helyzet 
megengedi, találkozz olyan emberekkel, akik-
kel kölcsönösen tudjátok támogatni egymást. 
(A járványügyi szabályok betartásával!)

10. Készíts egy COVID bakancslistát: 
keress egy új receptet, amivel meglepheted 
a családod, olvass el egy hosszabb lélegzet-
vételű könyvet, fesd ki a nappalit, rendezd át 
a kisszobát…

11. Vedd fel a kapcsolatot egy terapeutá-
val: Ha még soha nem próbáltad ki a tanács-
adást, akkor itt a tökéletes alkalom. Szinte 
minden terapeuta az online térbe költözött, 
és rengeteg szervezet kínál online foglalko-
zásokat.

12. Tegyél jót valakivel: Az önkéntesség 
vagy a jótékony támogatás mindig javítja a 
szellemi egészséget. Nem kell nagy dolgok-
ban gondolkodni. Írj egy levelet egy idős 
szomszédnak, vagy küldj képeslapot az elszi-
getelteknek.

13. Minden napra jusson legalább egy ko-
molyabb beszélgetés: Használd ki a techno-
lógia adta lehetőségeket, és lépj kapcsolatba 
másokkal. Ez nemcsak COVID-19 idején 
fontos, hanem mindig. Folytass mély és szív-
hez szóló beszélgetéseket.

14. Ne állíts magad elé irreális elváráso-
kat: Nem egészséges, ha egyszerre 28 dolgot 
próbálsz elintézni. Teljesen rendben van, ha 
ebben a stresszel teli, globális válsághelyzet-
ben néha lazítasz is.

15. Tervezz be egy digitális „boldog órát”, 
és társasjátékozz online a barátaiddal: Egy 
pohár bor mellett elbeszélgethetsz rég nem 
látott barátokkal, iskolatársakkal (az alkohol 
depresszióhoz vezethet, így az ne igyon, aki 
depresszióra hajlamos).

16. Írd le azokat a dolgokat, amik aggasz-
tanak: Ha gondolatok milliói keringenek az 
agyadban, akkor próbálj meg naplót vezetni. 
Az írás az egyik leggyógyítóbb tevékenység 
lehet, mivel a világot úgy tudod megjeleníte-
ni, ahogyan azt éppen tapasztalod.

17. Koncentrálj a mai napra: Emlékeztesd 
magad, hogy mindez csak átmeneti. Koráb-
ban is átéltél már kihívásokat, és ezen is túl 
leszel majd.

18. Minden nap tegyél valamit, ami jobbá 
teszi az életed, vagy jobbá teszi a világot, és 
fényképezd le: Csinálj egy albumot a telefo-
nodon vagy a laptopodon, és amikor mély-
pontra kerülsz, akkor ez emlékeztessen arra, 
hogy mennyi jót tettél.

19. Készíts egy „Ha bajban lennék” ter-
vet: Néha nehéz egyedül, elszigetelve má-
soktól, és könnyű depresszióba esni. Mély 
depresszió esetén az öngyilkos gondolatok 
sem ritkák. Legyen egy barátod, akit ebben 
az esetben fel tudsz keresni, akivel a járvány 

ellenére is el tudsz tölteni pár órát, amikor 
mélypontra jutsz.

20. Keresd a jót: Isten megígérte, hogy 
minden a javunkra válik. Még ebben az őrült 
helyzetben is. Talán több időt tölthetünk a 
családdal. Talán jobban oda tudunk fi gyel-
ni az egészségünkre. Talán több időt tudunk 
Vele lenni.

21. Lépj kapcsolatba Istennel: Némelyek 
számára ez a szeretetben és együttérzésben 
válik nyilvánvalóvá.

22. Keress egy kreatív tevékenységet: 
Zene, művészet, írás, tánc. Amit a lelked súg. 
Nem kell megmutatnod senkinek, ha nem 
szeretnéd, de néha a kreativitás oly módon 
szabadítja fel az elmét és a szellemet, ahogy 
arra semmi más nem képes.

23. Tegyél fel kérdéseket az életcéloddal 
kapcsolatban: Gondolkodj, elmélkedj azon, 
hogy mi a fő célja az életednek.

24. Tervezd meg, hogy hol szeretnél lenni 
3 hónap múlva, 1 év múlva, 5 év múlva, 10 
év múlva: Hívd be Istent ezekbe a tervekbe. 
A jövőbe való tekintés segíthet, hogy túllás a 
jelen helyzet okozta bizonytalanságokon.

25. Találj magadnak egy lelki közösséget: 
Nagyon fontos, különösen most, hogy időt 
szánj arra, hogy felfedezd, vagy újra kapcso-
latba lépj hiteddel.

26. Gyönyörködj a csillagokban, a napfel-
keltében, a napnyugtában: A természet cso-
dálatos módon helyre tudja állítani szellemi 
egészségünk.

27. Munkálkodj a legnagyobb álmodon: 
Bármi is legyen az az álom, amit eddig mé-
lyen elrejtettél, itt az ideje elővenni és lepo-
rolni. Szánj időt arra, hogy előremozdítsd ezt 
az álmot.

28. Szánj időt az önfejlesztésre: Olvass. Ta-
nulj valami újat. Hallgass meg egy jó podcast-ot.

29. Gyakorold a radikális empátiát és az 
önszeretetet: Ez nem az az idő, amikor a múlt 
hibáin kellene rágódnod. Akkor lehetsz iga-
zán boldog, ha elkezded szeretni önmagad és 
a körülötted lévő világot.

30. Fókuszálj az emberekre: Ebben a vál-
ságos időszakban az emberek iránti fi gyelem, 
törődés és szeretet a legjobb, amit tehetsz.

Forrás: www.recklessyalive.com
Fordította: Ward Henrietta,

az írás megjelent a 777blog.hu oldalon
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Advent, a várakozás ideje
Ismerjük talán a rövid, ismételgető 

taizéi dalt: „Várj és ne félj, az Úr jön már! 
Várj és ne félj, hű szívvel várj!” Ez a cso-
dálatos ének többször is elhangzik a hit-
tanórákon. Hittanosainkkal elénekeljük, 
átéljük a dal üzenetét, amely arra int min-
ket, hogy meg kell tanulnunk türelmesnek 
lenni magunk és mások iránt, arra, hogy 
gyakoroljuk a várakozás erényét.

Sokan vannak, akik nem szeretnek vára-
kozni. Minél hamarabb akarják vágyaikat 
kielégíteni, feladataikat rövid időn belül 
véghez vinni. Rengetegen vannak, akik 
tudják értékelni az időt. Az idő pénz, (Time 
is money.) mondják. Így értelmezik az idő 
fontosságát. Ki hogyan használja fel az 
előtte álló időt? Az idő lehetőség, az egyik 
legnagyobb ajándék, amit másnak adha-
tunk. Az idő azt mutatja, hogy érzékeljük 
az események folyamatos sorrendjét. Az 
idő egyformán múlik mindenki számára, de 
mégis eltérő módon érzékeljük. Az idő va-
lójában olyan érték, amely jelentős mérték-
ben meghatározza az életünket. Éppen ezért 
nem szalaszthatjuk el lehetőségeinket, nem 
mindegy, hogyan élünk velük! „Amit ma 
megtehetsz, ne halaszd holnapra!” mondja 
a magyar közmondás. Az idő érték, amit 
nem lehet megvenni. Elszáll az idő, tehát le-
gyünk éberek, készek és józanok a jó meg-
tételére! Minden egyes adott pillanat alkal-
mas időnek számít a jó megtételére.

Az adventi időszak folyamán a várásra, 
a várakozás idejére hívja fel fi gyelmünket 
az anyaszentegyház. Az advent a készülő-
dés ideje, készülés az ünnepekre. Gyakran 
a várakozást fölöslegesnek tartjuk. Valaki-
re várni néha nehézséget okoz, nyugtalanít. 

Ilyenkor feszültebbek, idegesebbek va-
gyunk. Nem is értjük, miért késik a másik, 
esetleg az is felmerül bennünk, hogy talán el 
se jön. A várakozásnak tartalmas oldala van 
is, amely felkészít minket a szép események 
befogadására. A várakozás ideje előkészít 
bennünket arra, hogy jobban tudjunk örülni 
a találkozásnak vagy az előttünk álló törté-
nésnek. A várakozás képessége fontos em-
beri tulajdonság. A szülők nagy szeretettel 
és talán egyre nagyobb izgalommal vágy-
nak arra, hogy a gyermekük megszülessen. 
A gyermekek várják az ünnepeket. Minden 
várakozás a célt elővételezi. Ezért fontos a 
készülődés. Az életben várni mindig jó. Vá-
rakozni kell, mert bizonyos feladatok ellátá-
sára még nem vagyunk kellően felkészültek 
vagy érettek. Minden adott helyzethez időre 
és türelemre van szükség.

Az adventi készülődés lelki várakozást 
jelent. Olyan várakozást, amely a hitet és a 
reményt táplálja. Az adventi várakozás a ka-
rácsonyra készít fel minket, hogy ünnepel-
hessük a Megváltót. Isten elküldi hozzánk 
az Üdvözítőt. Jézus Krisztus megszületésé-
vel beteljesül az Úr ígérete. Keresztény kö-
zösség tagjaiként, mi másképpen éljük meg 
a várakozást. Kellő odafi gyeléssel egymás-
ra, lelkileg fel kell készülnünk a Messiással 
való találkozásra. Jézus, a Messiás eljön, 
hogy megszabadítsa világunkat a gonoszság 
hatalmától. Nyissuk ki szívünket e várako-
zás idején! Készüljünk fel és használjunk ki 
minden lehetőséget, hogy a Krisztussal való 
találkozásunkkor, karácsony napján teljes 
legyen az örömünk!

Mawasala Mbela Fabien SVD
káplán atya

Online miseközvetítés
a világhálón

Azoknak a híveknek ajánljuk, akik nem 
tudnak eljönni templomunkba betegség, ka-
rantén vagy egyéb ok miatt.

A Magyar Kurír honlapján a listát fo-
lyamatosan frissítik, elérhető a https://
www.magyarkurir.hu/hirek/hol-es-mikor-
kovetheto-elo-szentmise-kozvetites-
osszegyujtjuk-lehetosegeket címen.

Az alábbi honlapon idő és helyszín sze-
rint is lehet keresni: https://coda.io/@denes-
harmath/online-misekozvetitesek

Fábry Kornél atya beszél arról, hogyan 
vegyünk részt online szentmisén a Misevlog 
Fábry Kornéllal YouTube-csatornán a 
ht tps: / /www.youtube.com/watch?v= 
6cgmFF3wyXA címen.

Ezek az információk plébániánk honlap-
ján is megtalálhatóak, rákattintva pedig a 
kívánt oldalra vezetnek.

Ne felejtsük el, a templom nyitva áll, Jé-
zus vár bennünket, hogy közösségben éljük 
meg hitünket ezekben a nehéz napokban is. 
Figyeljünk egymásra, imádkozzunk egy-
másért, keressük barátainkat, ismerősein-
ket, érdeklődjünk felőlük! Kérjük Mennyei 
Atyánkat, hogy erősítse városunk papjait 
szolgálatukban!

Baranyai Gábor

Tel.: 94/573-006 • Fax: 573-036
www.blvk.hu

SZÉPIRODALOM
•  Crichton: Az Androméda-törzs
•  Haghenbeck: Frida füveskönyve
•  Henry: Második otthonunk
•  Paris: Zárt ajtók mögött
•  Baker: Ne add tovább!
•  Boza: Elsikkasztott szerelem
SZAKIRODALOM
•  Hillary: Pillantás a csúcsról
•  Woodward: Egyél jókat Ellával!
•  Silberer: Okkult és alkímai szimbó-

lumok
•  Wohlleben: A fák titkos élete
•  Czingel: A női test alakváltozatai 

1880-1945
•   Ráma: Jóga és pszichoterápia
GYERMEKKÖNYVEK
•  Socolovsky: A dinoszauruszok élete
•  József: Csoszogi, az öreg suszter
•  Hai: Rémálmok kisboltja
•  Bábel: Janka útja
• Kerekítő manó minimeséi
• Mondd csak! FOCI
• Mátyás király és az aranycsináló
•  Travers: Mary Poppins kinyitja az 

ajtót
•  Török: Falatka királysága
•  Varga: A két világjáró lilaszilva

Értesítjük az érdeklődőket, hogy
a könyvtár állományából leselejtezett 
könyvek kedvezményes áron megvásá-

rolhatók a nyitvatartási idő alatt!

AJÁNLÓ
a dr. Bendefy László Városi Könyvtár

új szerzeményeiből
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Vasvár az interneten: www.vasvar.hu

A Máltai Szeretetszolgálat a Covid alatt
Mint az egész társadalomra, úgy a cso-

port tevékenységére is komoly hatással volt 
és van a pandémiás helyzet.

Február végén még megtartottuk az év-
értékelő közgyűlésünket. Március közepétől 
körülbelül 3 hónapig szüneteltettük a szo-
kásos ruha- és adományosztásokat. Ugyan-
ezt tesszük most is. A ruhaosztási alkalmak 
szüneteltetésével együtt kértem a lakosságot, 
hogy ebben a helyzetben ne hozzanak ruha- 
és egyéb adományokat, és főleg előzetes 
egyeztetés nélkül ne hagyjanak az ajtó előtt 
semmit. Ezt továbbra is szeretném kérni! 
Természetesen néhányszor mégis megtör-
tént, hogy az ajtó előtt várt bennünket egy 
vagy több zsák. A jószándékot természetesen 
köszönjük, de az otthagyott csomagok a ház-
ban lakóknak is kellemetlenséget okoznak.

A vírushelyzettől függetlenül is sze-
retném tájékoztatni a lakosságot, hogy az 
utóbbi időben nagyon sok ruha adomány 
érkezett hozzánk. Egyelőre kérnénk szépen, 
aki tudja az a közvetlen környezetében, is-
merősei körében adományozzon, ugyanis 
mi már tárolni sem tudunk többet.

Az érdeklődés pedig úgy tűnik vissza-

esett, sokkal kevesebben jönnek ruháért, 
egyebekért, mint szoktak, tehát kisebb mér-
tékben fogy a készletünk.

Szeretnénk kérni minden adományozót, 
hogy csak olyan dolgot ajánljon fel, amit 
önmaga is használna még, csak éppen fe-
leslegessé vált a számára! Ugyanis az ado-
mány egy másik EMBERHEZ fog kerülni, 
nekik sem jó bármi!

Visszatérve a vírushelyzethez. Természe-
tesen tavasszal sem és most sem állt le az 
adományosztás. Tavasszal központilag ka-
pott adományokat vittem házhoz, illetve a 
Polgármesteri Hivatalban Tóthné Valikánál 
hozzájuthattak a Máltai Szeretetszolgálat 
által adott tartós élelmiszerekhez. Egyedi 
megkeresések esetén is mindig találtunk 

megoldást a segítségnyújtásra. Ez továbbra 
is érvényes, egyeztetett időpontban a biz-
tonsági előírásokat betartva adunk ki ado-
mányokat. A facebook felületen megjelenő 
megkeresésekre válaszolni fogok, de más 
eddig megszokott módokat is választhatnak, 
akár a lakókörzetükben élő máltai tagot is 
megkereshetik.

Közeledik az adventi időszak. Sajnos ezt 
sem hagyja érintetlenül a vírus. A hagyomá-
nyos karácsonyváró rendezvényünket nem 
tarthatjuk meg. Sajnáljuk, hogy nem talál-
kozhatunk személyesen a kedves Vendége-
inkkel. Ahogy Önöknek ez veszteség, úgy a 
csoportnak is. A kis ajándékcsomagjainkkal 
viszont igyekszünk több idős, egyedülálló 
személyt is megkeresni.

Gyűjtünk-e adományt a Spar előtt dec-
ember 18. és 19-én? Még nem tudjuk, ter-
vezzük, de meglátjuk, mit hoz az élet.

Mindenkinek jó egészséget kívánok a 
csoporttársaim nevében is. Vigyázzanak 
Magukra!

Unger Józsefné
a Magyar Máltai Szeretetszolgálat

Vasvári csoportjának vezetője

Felhívás!
Mese a kemencéknél, avagy „NEM CSAK A TŰZ MELEGÍT” 

címmel a Vasvári Játékszín a Nagy Gáspár Művelődési Központ és a 
Bejcgyertyánosi Teleház mesélésre szólít. Az utóbbi években meg-
szaporodtak a kisfalvakban a közösségi kemencék, amelyek a leg-
különfélébb közösségi eseményeknek adnak helyet. A téli, adventi 
időszak az elcsendesedést hozza magával. Várjuk a helyszínek és 
mesemondók jelentkezését és a két felet összekoordináljuk.

Jelentkezési feltétel a helyszínről: használható kemence, száraz 
tűzifa, lóca, fapad. Helyi szervező pontos elérhetősége.

Mesemondó: A meséhez illeszkedő legalább jelzésszintű meg-
jelenés, az időtartam maximum 9 perc, valamint egy alkalommal 
ötször vállalkozik az elmondásra a tűznél.

Jelentkezéseiket küldjék meg: info@ngkk.hu.

Köszönet
A Vasvári Ficánkoló Óvoda és Mocorgó Bölcsőde dolgozói 
köszönik Mihályfi  Zoltán felajánlását az iratmegsemmisítő 
vásárlásához.

KÖRÖMOÁZIS
Műkörömépítés, tartós gél lakk

több mint 100 féle színben!!!
Álló szolárium: Luxura V70 és Sunless V58!!!

Chocolate Brown csokicsövekkel!!!
Francia kimért parfüm 35 féle illattal
és folyamatosan bővülő kínálattal!!!

Vasvár, Alsóárokhegy u. 5/a • 06-30/504-1649
Körömoázis a Facebookon és az Instagramon!!!
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A nyugalom, a természetközeliség manapság 
különösen vonzó hívószónak bizonyul a turizmusban

Vasvár és a Hegyhát pedig épp ezt kínálja
Beszámoltunk már róla: Az ősz turisztikai nagyrendezvénye Vas-

várt és térségét érintően a Hegyháti Tájoló volt, amelyet harmadik 
alkalommal rendeztek meg. Debreczeniné Késmárky Flórával, a 
Vasi Hegyhát-Rábamente Turisztikai Egyesület turisztikai mene-
dzserével, az esemény egyik főszervezőjével a két napos program 
általános tanulságairól beszélgettünk. A turisztikai menedzsert Vas-
vár és térsége aktuális szakma-turisztikai számairól, a trendekről is 
kérdeztük. A szakember elöljáróban azt hangsúlyozta: Vasvár és a 
Hegyhát lépéselőnybe került a járvány okozta helyzetben. A térség 
ugyanis érintetlenségével, természetközeliségével, megőrzött ter-
mészeti és épített örökségeivel, szőlőhegyeivel olyan látnivalót tud 
kínálni az ide érkező turistáknak, ami az utóbbi, a járványveszély 
által beárnyékolt időszakban az átlagnál jobban felértékelődött.

„A természet az, amit tudunk ajánlani a vendégeinknek. Például 
a túrázást. A barangolás, ami biztonságos járványügyi szempontból, 
ugyanakkor a testnek léleknek egészséges. Térképet, kiadványt is 
tudunk ehhez inspiráló segítségként nyújtani”- mesélte a menedzser.

A Hegyháti tájoló jó példa volt minderre. A cél az volt, hogy az 
idei viszontagságos évben legyen olyan rendezvény itt, ami szabad-
téren, biztonságos környezetben megrendezhető és igazi élményt 
nyújt a programban résztvevőknek és akár rendszeres visszatérésre 
is csábítja majd őket. Húsz helyszín programelemeit kínálták a két 
nap alatt az érkezőknek. A kínálat szépen, egyenletesen oszlott el a 
térségben helyrajzilag is és a két napra elosztva. Aki úgy szervezte 
napjait, hogy a programok többségéből ízelítőt kapott, az egyben 
valódi keresztmetszethez juthatott a térség értékeit illetően. A célok 
közt szerepelt, hogy a látogatószán generálásával a vendégéjszakák 
száma is növekedjen, kedvet hozva a szállásadóknak vállalkozá-
saik folytatásához. És akkor nézzük a programok sikerét. A tájo-
ló kínálata közül a legsikeresebbnek például a hagyományos, kézi 
szüret bizonyult. Olaszfán és Oszkóban is volt ezekből. A gasztro-
nómiai programok is nagyon vonzónak bizonyultak, ezek az ese-
mények is nagy sikert arattak. Köztük a kemencés langalló sütése 
Nagymákfán, a fürjtojás és sörkóstolás Vasváron. Népszerű program 
volt az alsóújlaki bivaly és mangalica ételkóstoló, és ott is a kemen-
cés programok. A látogatók a kínálat sokszínűséget tapasztalhatták 
az egyes helyszíneken. A beszélgetésekből kiderült: a hároméves 
Hegyháti Tájolónak visszatérő vendégei voltak a veresegyháziak, 
akik már tavaly is jártak itt a rendezvényen. Több budapesti láto-
gatóval is találkoztak a programgazdák, illetve Fótról kerékpárosok 
érkeztek a térségbe. A Nyugat-Dunántúlról szintén érkeztek a Tájoló 
hívására Győrből, Sopronból. Széles körű érdeklődés övezte az ese-
ményt, valóban sikerült népszerűsíteni például a közösségi médiá-
nak köszönhetően a rendezvényt. Busszal, gyalogosan, gépkocsival 

is meg lehetett közelíteni a helyszíneket, de sokan választották a 
kerékpárt közlekedési eszközül, a szelíd turizmus jegyében. A kér-
désre, hogy mennyire „biciklizhető” Vasvár és a Hegyhát, Debrec-
zeniné Késmárky Flóra összetett választ adott. Volt egy húsz fős 
kerékpáros csapat, akik a szombati rossz idő, a hideg és a sár ellené-
re is végigbiciklizték a távot, sok helyen erdei utakon közlekedve. 
Ezt nem csak a turisták, hanem a szervezők is sikerként élték meg. 
Összességében a vasi Hegyhát kerékpáros élménytúrák népszerű 
útvonala már most is és lehet még inkább a jövőben. Az erdei utak 
kínálta biciklis útvonalak, mint a jelenlegi infrastruktúra egy meg-
határozó része, megfelelő. Az egyéb utakon vannak kisebb-nagyobb 
szakaszok, amelyek rendbetétele sokat javítana a kerékpározható 
hálózat minőségén. Ehhez pályázatok segítségében bíznak majd. 
Az erdei utak pedig kihívást, alternatívát jelentenek a biciklisek-
nek, izgalmas, adrenalinnövelő ügyességpróba számukra a földutak 
bebiciklizése. Vasvár és a Hegyhát turisztikai brand-építését segíti 
tehát a tájoló és azzal, hogy évről évre egyre több vendég érkezik. 
A vendégszám-növekedés pedig komoly vidékfejlesztési folyama-
tokat is elindít a térségben, köztük a turisztikai szálláshelyek fejlesz-
tését, megsokszorozását, ami egyelőre elég hiányos Vasváron és a 
Hegyhát térségében. A program a Hegyhát turisztikai brand-építését 
ugyancsak támogatja azzal az üzenettel: a szőlőhegyek világa újat, 
többet, másabbat kínál az erre járóknak az általuk másutt megta-
pasztaltakhoz képest. A nyugalom, a természetközeliség manapság 
különösen vonzó hívószónak bizonyul a turizmusban. – summázta a 
Hegyháti Tájoló tapasztalatait a szervező.     Pogács Mónika

Fűtéskimaradás
Fűtéskimaradás volt 232 lakásban a Szentmihályfalvi és a Petőfi  

utcában, s az ott lévő nem lakossági fogyasztókat is érintette.
A Régióhő Regionális Hőszolgáltató Kft. közleménye szerint: 

„A Béke utcai fűtőműben november utolsóelőtti hétvégéjén, va-
sárnap 16 óra előtt hálózati áramszünet volt. Vasváron ez sajnos 
elég gyakori. Az áramszünet után, még nem tudjuk, hogy azzal 
összefüggésben-e, nem indult újra egyik kazán sem. A szerződött 
szervizt azonnal értesítettük, de csak hétfő reggel érkeztek meg 
javítani. A szolgáltatás hétfőn délelőtt, az automatika cseréje után 
indult újra. A kimaradásról az előírásoknak megfelelően még va-
sárnap délután értesítettük a katasztrófavédelmi hatóságot.”
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A szelektív hulladékot
december 16-án, szerdán szállítják el

„Feltettem magamban,
Hazámat szolgálom”

A Kákics zenekar „Feltettem magamban, 
Hazámat szolgálom” címmel tartott 1956-
os műsort november 4-én a vasvári Angyal 
szobornál, majd a művelődési központban.

Laki László képgalériája a vasvar.hu oldalon 

Felhívás!
Intézményünk, a Vasvári Szociális és 
Gyermekjóléti Központ idén is megkez-
di tartós élelmiszerek adomány gyűjtését 
rászoruló kisgyermekes családok részére.

A koronavírus járványra való tekintettel 
az Intézményünk szokásos, decemberi gyűj-
tése a COOP üzlet előtt elmarad.

Tartós élelmiszereken kívül tisztálkodási 
szereket, vegyi árukat, pelenkát, babaápolá-
si termékeket valamint anyagi támogatást is 
szívesen fogadunk, melyekből élelmiszer cso-
magokat vásárolunk majd, és még az ünnepek 
előtt eljuttatjuk a rászoruló családok részére.

,,Cipős doboz” formájában is örömmel 
vesszük az élelmiszer adományokat!

Ruhaneműt, cipőket, és játékokat to-
vábbra sem áll módunkban elfogadni!

Kérjük az adományozni szándékozó ma-
gánszemélyeket és cégeket, hogy szívesked-
jenek Kovács Ildikó kollégánkkal felvenni 
ez ügyben a kapcsolatot a 20/473-2577-es 
telefonszámon. A továbbiakról Ildikó ad tá-
jékoztatást az Önök számára.

Segítő szándékukat megköszönve!
Borbás Imréné intézményvezető

Tisztelt Lakóközösségek!
2021. január 1-jétől a társasház kezelé-
si jogosultság szabályai tovább szigo-
rodnak azzal, hogy a közös képviselő, 
vagy az intézőbizottság elnöke felada-
tát csak akkor lesz jogosult ellátni, ha a 
„tisztségének keletkezésének tényét az 
ingatlanügyi hatóság az ingatlan nyil-
vántartásba feljegyzi”.

Fentiekre tekintettel a közös képvi-
selők feladatköre és felelőssége jelen-
tős mértékben megnő!

Engedje meg, hogy fi gyelmébe 
ajánljam az Ingatlan Moderátor Kft.-t 
mely vállalja:

• társasházak kezelését
• társasházi alapító okiratok, házi-

rendek, SZMSZ-ek elkészítését
• kintlévőségek kezelését (ügyvéd-

del együttműködve)
• ingatlanok (lakás, ház, telek, ter-

mőföld) adásvételével kapcsolatos 
ügyintézést.

Minden kedves ügyfelünk jelent-
kezését várjuk az alábbi elérhetősé-
geken: tel.: 06 30/500-6636, e-mail: 
ingatlanmoderator@gmail.com


